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s l o v o  s t a r o s t k y  —

Léto bude pomalu za námi. Snad jste si i v tom letošním, poně-
kud chladnějším, našli čas na zasloužený odpočinek. Možná jste 
cestovali po naší zemi a měli možnost srovnávat nabídku jednotli-
vých měst, možná jste si „pochodili“ Opočno, a možná jste potká-
vali turisty, kteří si kromě návštěvy vyhlášeného zámku zašli i na 
procházku městem. Nabízí bezpočet míst, jejichž kouzlo mnohdy 
návštěvníci vnímají daleko víc než my při běžném denním shonu. 
Tato zákoutí oceňují pravidelně i svatebčané – stejně jako v mi-
nulých letech se letní Opočno opět stalo místem, kde si mnoho 
dvojic řeklo své ano. Kéž jim „start“ v Opočně přinese štěstí pro 
celý společný život. 
 Opočno zkrátka žilo i o prázdninách. Na začátku července pro-
běhly Letní interpretační kurzy pořádané Opočenskou besedou. 
Mám velkou radost, že o koncerty byl veliký zájem a že se vydařily. 
Ale rovněž mě těší to, že se účastníkům Opočno líbilo a že se sem 
chtějí vracet. S hudbou souvisí i další červencová akce. Až půjdete 
po Trčkově náměstí, všimněte si desky na domě čp. 14. Patří naše-
mu slavnému rodákovi E. Š. Petrovi. Její odhalení proběhlo kon-
cem července a zájem veřejnosti mě mile překvapil. 
 Po dnech odpočinku nás čeká další práce, jejímž cílem je ne-
jen příjemný život našich občanů, ale také zvýšení nabídky pro 
turisty. V tomto směru se teď naše síly soustředí na využití čp. 2. 
Chceme tento objekt nejen zrekonstruovat s využitím dotací, ale 
především do něho přivést život. V současné době se jedná s pro-
jektanty, kteří vzešli z výběrového řízení. Na přípravě projektu se 
podílí skupina, jejímiž členy jsou kromě mě Ing. Markéta Fingrá-
lová, vedoucí odboru majetku a rozvoje města, a zastupitel pan 
Václav Slezák. Vedoucím skupiny je pan Gustav Gábor.
 Dalším areálem, který by se mohl stát pro Opočno význam-
ným, je klášter. Minulé Opočenské noviny přinesly zprávu o tom, 
že kapucíni stáhli žalobu na kraj. Jak se bude vyvíjet situace dál, 
to v tuto chvíli neví nikdo. Postoj města formuloval místostaros-
ta Opočna Marian Slodičák v krátkém rozhovoru pro Krajské 
noviny, který přinášejí dnešní Opočenské noviny. (str. 2 – pozn. 
redakce)
 O prázdninách nezahálely ani Technické služby města Opočna. 
Kromě běžných prací, které zajišťují, musely zvládnout výměnu 
vodovodního řadu v ulici Severní. Vím, že se mnozí občané ptají, 
proč byla výměna nutná, vadila jim omezení v dodávce vody atd. 
Věřte, že i tyto práce, které znamenaly krátkodobé nepříjemnosti, 
jsou v zájmu nás všech. Redakci novin jsem upozornila, že toto 
téma by určitě mnohé občany zajímalo, a tak věřím, že informace 
přinesou. (str. 3 – pozn. redakce)
 Velkou práci odvedly technické služby také během příprav na 
Porcinkuli. Ta je tématem, které je mi blízké. Porcinkule je má sr-
deční záležitost. Vzhledem k tomu, že vím, kolik dá starostí sesta-
vit dokonalý program na všechny tři dny a s tím související klidný 
průběh všech tří dnů, udržení bezpečnosti ve městě, postavení 
stánků, odklonění dopravy atd., a to vše s cílem, aby všichni byli 
spokojeni a našli tam to své, chtěla bych všem poděkovat. Nechci 
jmenovat jednotlivce, ale je to o souhře, která panuje mezi vše-
mi, kdo se o vás občany starají. V Opočně to funguje a za to všem  
moc děkuji.

 Kromě zavedených tradičních akcí se objevují i nové. Poslední 
srpnový týden v Opočně proběhne Renesance Opočno (až vyjdou 
Opočenské noviny, bude už za námi). Teď můžu říci jediné – dr-
žím palce panu Kamilu Remešovi, „otci“ myšlenky, aby se vše po-
dařilo. Klobouk dolů před lidmi, kteří se snaží přinést do Opočna 
něco nového a mají odvahu nevydávat se cestou komerce. 
 A je tu konec srpna, kdy nás čeká cesta do polského Opoczna. 
Novinek pro naše přátele máme spoustu a věřím, že domluvíme 
setkání také v Opočně našem. A co přinese září? Určitě mno-
ho krásných dnů, dovolte mi pozvání na jeden z nich. Budeme 
udělovat čestné občanství panu Miloni Čepelkovi, a to v pátek  
23. září. Jste všichni srdečně zváni. V ten samý den přivítáme i ro-
dáky města Opočna, část programu, který pro ně připravuje měs-
to Opočno ve spolupráci se spolkem Abakus, bude pro veřejnost, 
takže bude i možnost nejrůznějších „setkání po roce“. Ale ještě 
dříve nás čeká jiný slavný den, který jsem si nechala na konec. 
Patří našim nejmenším, malým a mladým. Přeji všem, kdo 1. září 
nastoupí cestu do školních lavic, aby se jim dařilo a aby to celý rok 
zvládali na jedničky. Nebo aspoň „skorojedničky“! 
 Šárka Škrabalová, starostka

R e k o n s t R u k c e  o b j e k t u  č p.  2

Dne 17. 8. zástupci města a zástupci vítězné projekční firmy pode-
psali smlouvu o dílo na projektovou dokumentaci „Rekonstrukce 
objektu čp. 2 v Opočně“. Tím byl učiněn první krok k rekonstruk-
ci budovy bývalého vrchnostenského soudu na Trčkově náměstí. 
Nyní nás čeká boj o získání státní dotace, a pokud se ji podaří zís-
kat, v nejbližší době bude moci začít samotná rekonstrukce. Před-
pokládám, že se nám v souladu s velmi přísnými podmínkami pro 
využití dotace podaří budovu čp. 2 a tím i Trčkovo náměstí více 
oživit. Gustav Gábor

Vyjádření vítězné projekční firmy INS spol. s r.o.: Jsme rádi, že 
jsme dostali příležitost účastnit se výběrového řízení na takto vý-
znamnou zakázku, kterou bezesporu čp. 2 v těsném sousedství opo-
čenského zámku je. Tým atelieru INS je připraven využít všechny 
svoje dosavadní zkušenosti z projektů obdobných staveb tak, aby celý 
průběh jak projektové přípravy, tak i samotné výstavby proběhl bez 
problémů. Petr Šulc, jednatel INS spol. s r. o.

Podpis smlouvy – zleva Gustav Gábor, starostka Opočna Šárka Škra-
balová, jednatel společnosti INS spol. s r. o. Petr Šulc a zástupkyně 
společnosti Dabona s.r.o. Michaela Vaňková. foto: redakce
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pozvánka —

o p o č n o  o p Ě t  p Ř I V Í tÁ  R o D Á k Y

23. 9.
pátek V pátek 23. září opět zavítají do Opočna naši přátelé 

a rodáci. Letos jsme pro ně připravili zajímavý pro-
gram, který naleznete níže. Těšíme se i na Opočeňá-

ky, kteří by se rádi setkali s našimi hosty a zúčastnili se i společ-
ného programu. A co jsme tedy pro naše milé přátele a rodáky 
připravili?

Program setkání
 9:00 odjezd z Prahy z Černého mostu 
 11:00  předpokládaný příjezd rodáků do Opočna a jejich uvítání
 11:15 pro rodáky je zajištěno zázemí v restauraci Podloubí 
  na Trčkově náměstí, kde si mohou odložit věci
 11:20 krátké přivítání v ZUŠ a promítnutí prezentace 
 12:00 oběd v restauraci Podloubí
 13:15 po obědě – cca 13:15 hod. – se projdeme k záhonu 
  Bohumila Vally na Kupkově náměstí. Další program bude 
  volný s touto nabídkou: venkovní areál kláštera s výstavou 
  o jeho historii, Galerie na chodníku, návštěva informační-
  ho centra, Síň rodáků v Kodymově národním domě nebo 
  výstavní síň F. Kupky a L. Sluky
 15:30 historické osobnosti  Opočenska a Dobrušska s námi 
  zavzpomínají na časy minulé a připomenou své zásluhy 
  v podání Divadélka Na štaflích na Trčkově náměstí
 16:00 volný program dle vlastního uvážení s možností návštěvy  
  Mariánského kostelíku (od 16:30 hodin)
 18:00 rozloučení a odjezd z Opočna do Prahy

Chceme, aby den byl uvolněný a příjemný, takže časy jsou samo-
zřejmě přibližné. Je možné využít jen některé části programu, jde 
hlavně o to se potkat a zavzpomínat. Závěrem malá prosba: se-
znam našich přátel a rodáků, jimž zasíláme pozvánky, rádi rozší-
říme o další zájemce. Pokud máte zájem pozvánky dostávat, kon-
taktujte prosím paní Olgu Stojanovou, tel.: 494 669 621. 

k Ř e s t  k n I H Y  n e D Ě L Ň Át k o 
A n e b  s  c I M R M A n e M  V  Z Á D e c H

23. 9.
pátek Křest knihy Nedělňátko – přátelské setkání a beseda 

s Miloněm Čepelkou – se uskuteční v pátek 23. září od 
16:30 hodin v Mariánském kostelíku v Opočně. Sou-

částí křtu bude udělení čestného občanství Miloni Čepelkovi měs-
tem Opočnem, které bude ukončené autogramiádou za účasti 
autora knihy Nedělňátko aneb s Cimrmanem v zádech  Aleše Pa-
lána a zástupců vydavatele. Všichni jste srdečně zváni.  (red)

z jednání  rady —

Rada města Opočna č. 50 a 51/2016

 − Rada města rozhodla o uzavření smlouvy o dílo na zpracování projek-
tové dokumentace na akci „Rekonstrukce objektu čp. 2 v Opočně“ se 
společností INS spol. s r.o. Náchod.

 − Rada města schválila zadávací dokumentaci a seznam navržených firem 
k obeslání zadáním veřejné zakázky „Výsadba izolačního pásu zeleně 
podél Zlatého potoka v Podzámčí v Opočně“.  

 − Rada města schválila pana Josefa Machače, předsedu DS Kodym, 
jako osobu pověřenou přípravou, organizací a inscenací akce Mikuláš 
v Opočně 2016.

 − Rada města schválila přijetí dotací od Královéhradeckého kraje na reali-
zaci projektů „Nežijeme vedle sebe, ale žijeme spolu“ ve výši 25.000 Kč 
a na realizaci projektu „Zážitková prevence pro žáky ZŠ Opočno“ ve výši 
27.000 Kč, o které žádala Základní škola Opočno.

 − Rada města schválila případné konání výstavy produktů drobných čes-
kých podnikatelů z východních Čech. Organizační záležitosti zajistí 
informační centrum. Pořadatelem výstavy by byl spolek Český Honza.
 Mgr. Renáta Černá, tajemnice MěÚ Opočno

 zprávy  nejen  z  radnice  —

k A p u c Í n s k Ý  k L Á Š t e R  V  o p o č n Ě
—  A k t u Á L n Í  I n F o R M A c e  —

V minulém čísle Opočenských novin jsme přinesli informace o kapu-
cínském klášteru. Stanovisko města formuloval pro Krajské noviny 
místostarosta Opočna Marian Slodičák.
 V jakém stavu je v současnosti žaloba od kapucínů? Už je 
skutečně definitivně rozhodnuto, že se klášter nebude vracet 
řádu a přejde do vlastnictví kraje?
V podstatě definitivně rozhodnuto je, zejména však proto, že ka-
pucíni od sporu odstoupili. Rozhodnutí Nejvyššího soudu tudíž 
již nebude rozporováno.
 Na konci července jste jednali společně se zástupci krajské 
samosprávy o dalším využití budovy kláštera. Jak jednání pro-
bíhala a jaké přinesla výsledky? 
Jednání byla vstřícná. Město Opočno potvrdilo zájem na této ne-
movitosti. V první fázi se uvažuje o možnosti pronájmu tak, aby 
město mohlo majetek, zejména zahradu, udržovat a hledat zájem-
ce o budoucí využití areálu.
 Za kolik peněz by bylo město Opočno ochotné odkoupit bu-
dovu kláštera? 
Rozpočet města neumožňuje koupi tohoto velmi zchátralého 
objektu a současně i jeho revitalizaci. Na případnou koupi by si 
město muselo brát úvěr, a to by následně snížilo naše možnosti 
případného spolufinancování revitalizace.
 V jakém je klášter stavu? Potřebuje nějakou nutnou, velkou 
rekonstrukci?   
V podstatě jsem částečně odpověděl v předchozí otázce. Areál se 
v současném stavu nedá využívat. Kromě vlastní budovy, která 
vyžaduje zásadní rekonstrukci, se v něm nachází dva další objek-
ty, které představují ekologickou zátěž a budou muset být co nej-
dříve odstraněny. 
 Jenom běžná údržba zeleně v klášterní zahradě bude předsta-
vovat několik desítek tisíc korun z rozpočtu města ročně. Doj-
deli k uzavření smlouvy o pronájmu s KHK, náklady na údržbu 
a ostrahu objektu přejdou na město Opočno a současně začneme 
hledat možnosti využití objektu v kontextu s možností využití do-
tačních titulů. 

Společné foto z loňského setkání rodáků.  foto: TIC Opočno
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o p R A V A  k A M e n n é H o  M o s t u  p Ř e s 
k o R Y t o  Z L A t é H o  p o t o k A 

V roce 2013 byla provedena tzv. hlavní mostní prohlídka kamen-
ného mostu přes koryto Zlatého potoka propojujícího lokalitu 
Švamberk s Podkostelím. Z  prohlídky vyplynulo, že bude nezbyt-
ná celková obnova této kulturní památky, zapsané v ústředním 
seznamu kulturních památek pod reg. č. 13966/6-4746. Proto 
byla následně pořízena projektová dokumentace na opravu mos-
tu a zahájení opravy mostu pak zahrnuto do rozpočtu města na 
rok 2016. 
 Na základě výběrového řízení byla uzavřena smlouva o dílo 
se společností SART-stavby a rekonstrukce a.s., se sídlem Uni-
čovská 2944/1B, Šumperk s tím, že zakázka o celkovém objemu 
1.794.053 Kč bez DPH bude rozdělena do dvou etap. S ohledem 
na specifickou stavbu je ale se zhotovitelem jednáno o možnosti 
realizovat záměr v jedné etapě. S opravou mostu je spojeno i ro-
zebrání jeho vrchní části, a to prakticky až na klenby mostních 
oblouků, což je důvodem k nezbytnosti úplného uzavření provozu 
na mostě. 
 S tím budou souviset i dopravní omezení na přístupových ko-
munikacích z obou stran. Obě pozemní komunikace budou ozna-
čeny jako „slepé“ a bude na nich umožněn obousměrný provoz 
s omezením pro dopravní obsluhu. Pro pěší by měla být zřízena 
provizorní lávka spojující oba břehy Zlatého potoka v místě bý-
valého brodu. O podmínkách její instalace je jednáno se zhotovi-
telem záměru a s Povodím Labe s.  p. Podle posledních informací 
by měla stavební firma zahájit práce na opravě  kamenného mostu 
v prvním zářijovém týdnu t.r. Ing. Dalibor Štěpán, 
 vedoucí stavebního odboru MěÚ Opočno

V Ý s A D b Y  Z e L e n Ě  V  p o D Z Á M č Í

Město Opočno neuspělo s žádostí o dotaci na plánovanou rege-
neraci vybrané zeleně ve městě, zahrnující obnovu  stromořadí 
podél Nádražní ulice, v  Podzámčí u mlékárny  a dosadby v loka-
litě U Broumaru. Jako náhradní akci proto připravuje  realizaci 
projektu Ing. Lenky Hladíkové „Výsadba izolačního pásu zeleně 
podél Zlatého potoka v Podzámčí v Opočně”.  Jedná se o dosadbu 
stávající liniové zeleně po obou stranách potoka za zahrádkářskou 
kolonií v úseku dlouhém cca 150 m, která má v budoucnu sloužit 
jako přirozené odclonění lokality určené k zástavbě rodinnými 
domy (Ořechová II) od rezervní plochy pro průmyslovou výstav-
bu na druhé straně potoka.  Projekt počítá s ponecháním stávají-
cího břehového porostu a jeho doplněním v místech, kde porost 
chybí nebo je řídký či nízký.  Celkem bude vysazeno 42 ks stromů 
a 473 ks keřů –  domácích dřevin vhodných do místních podmí-
nek (javory babyky, jasany, třešně ptačí, javory mléče, duby letní, 
růže šípkové, svídy krvavé, kaliny obecné a ptačí zoby).  Tímto 
řešením dojde k podpoření místního biotopu a vznikne i nové 
útočiště a úkryt pro různé druhy živočichů. Po pravém břehu vo-
doteče bude v ploše 1.795 m2 založen pás nového trávníku. Akce 
bude realizována vybranou zahradnickou firmou (výběrové řízení 
probíhá) v období od 15. 10. do 30. 11. letošního roku. 
 Další akcí podzimu bude dosadba ovocných dřevin aleje u pol-
ní cesty v Podzámčí v lokalitě Ořechová, kterou budou zajišťovat 
Technické služby města Opočna ve spolupráci s nejširší veřej-
ností. Místní občané tak budou mít  možnost se do prací zapojit 
a vysadit si svoji jabloň, třešeň, hrušeň či ořešák. Bližší informace 
budou předem včas oznámeny. Bc. Jaroslav Koudelka, 
 referent oddělení životního prostředí MěÚ Opočno

k R t k o V é  V  s e V e R n Í  u L I c I

Milí čtenáři, odpusťte ten název, prostě se nám zalíbil. Krtek kutá 
v hlíně, v ulici Severní se kutá také, a to ostošest. Na důvody jsme se 
ptali pana Luboše Hradeckého, ředitele technických služeb.

 Co se v ulici Severní dělá?
V této ulici bylo nutné vyměnit vodovodní řad.
 Důvod?
Důvodů je několik. Trubky, které sloužily už 40 let, byly ze staré, 
nekvalitní litiny. Navíc byly obsypané jílem, který pracuje. To zna-
mená, že nasakuje nebo se naopak smršťuje, což způsobuje tlak na 
potrubí. Výsledkem obou faktorů bylo časté praskání. Nyní bude 
potrubí z kvalitního materiálu, obsypané kamenným prachem. 
 K popraskání potrubí už docházelo?
Samozřejmě. Jen v letošním roce to bylo dvakrát, v lednu a únoru, 
a to přitom nebyly nijak silné mrazy. Navíc bylo nepříjemné, že 
staré řady měly již zastaralé a nefunkční sekční uzávěry, a tak se 
musela dělat odstávka vody na poměrně dlouhém úseku. Takže 
i v tomto směru se situace zlepší. 
 Původně mělo být hotovo přibližně o měsíc dříve. Proč došlo 
ke zdržení?
Bylo rozhodnuto o zvětšení dimenze potrubí. Původní bylo sto-
milimetrové, nyní se dávají stopadesátky. Souvisí to s opravou 
studny S2 v tzv. Legonu. Cílem je zvýšení průtoku vody a tlaku 
v souvislosti s přívodem vody pro připravovanou Ořechovou II. 
 Děkujeme panu Hradeckému a připojujeme fotku. Byla pořízena 
v sobotu 20. 8., takže jsme nerušili dělníky, ale naopak jsme se mohli 
podívat pod zem. (red)

o D  Z Á Ř Í  s e  o p Ě t  M o Š t u j e

Český zahrádkářský svaz – Základní organizace Opočno ozna-
muje, že od září bude zahájen provoz moštárny ve Vodětíně. První 
příjem jablek bude v pátek 2. září. Ten poslední pak 26. října 2016. 

provozní dny moštárny vždy:
pondělí 15–17 hodin
středa 15–17 hodin
pátek 15–17 hodin
sobota 8–11 hodin

Podmínkou  je  dodání  prázdných,  čistých,  nepoškozených  lahví 
od minerálky o obsahu 0,7 l. Odebíráme jablka na zpracování 
pouze dle přivezených lahví! Za  100  kg  padaných  jablek  obdrží-
te  zpět  85  lahví  moštu. Za  každou  lahev  sterilizovaného  moštu  
zaplatíte 9 Kč. Jablka dodávejte zralá, nenahnilá, nevykrajovaná, 
s nejmenším průměrem 3 cm. ČZS – ZO Opočno

Na fotografii je vidět nový sekční uzávěr a 150milimetrové po-
trubí, které odpovídá stávajícím potřebám Opočna. foto: dm
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z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

R o Z L o u č e n Í  A  p o D Ě k o V Á n Í

K poslednímu srpnu končí moje působení v Městské knihovně 
Opočno. Ráda bych se tímto rozloučila se všemi spolupracovníky 
a čtenáři, se kterými jsem se za uplynulé tři roky měla možnost se-
tkat. Děkuji za krásný společně prožitý čas zejména knihovnicím 
Nadě Pultarové a Radce Mecnerové, kolegům z informačního cen-
tra a kulturní komise. Knihovně, Opočnu i všem „opočenským“ 
přeji do dalších let jen to nejlepší.  Markéta Švandová

k n I H A  p R o  t e n t o  M Ě s Í c

Halina Pawlowská: Cesta za láskou 
Láskyplný cestopis po místech, kde se dá 
zapomenout na smutek. Na Silvestra v roce 
2016 jsem se rozhodla, že navzdory vše-
mu budu šťastná! Že už nebudu jen čekat, 
plánovat a doufat. A tak jsem se vydala na 
cesty. A jela jsem na místa svých vzpomínek 
a i tam, kde jsem ještě nikdy předtím neby-
la. A objela jsem nejen naši vlast, ale i půl 
zeměkoule. A všude jsem potkala zajímavé 

lidi, snědla jsem úžasné pochoutky a hledala jsem lásku. A našla 
jsem ji. Halina Pawlowská se letos na Nový rok rozhodla, že zas 
bude šťastná. Proto procestovala naši republiku, skoro celou Ev-
ropu a za synem jela do Ameriky. Jejím cílem bylo najít to pravé 
místo, které jí rozveselí duši a kde najde lásku. A našla ho. Jíst, 
meditovat, milovat – tentokrát s Halinou! 

Z Á Ř I j o V é  A k c e  V  k n I H o V n Ě

– Oddělení pro dospělé:  Výstava:  Jiří Orten
– Oddělení pro děti:  Výstava: Ronald Dahl
   Tvořivá dílna: Rybičky z papíru

V Ý b Ě R  Z  k n I ž n Í c H  n o V I n e k

Oddělení pro dospělé
– Jenny Colgan: Ostrov s vůní čerstvého chleba. Román pro ženy.
– Karine Lambert: Dům žen bez mužů. Román pro ženy.
– Louise Bagshawe: Kariéristky. Napínavý román pro ženy.
– I. M. Jedlička: Červený mustang se nevrátil. Česká detektivka.
– Filip Klouda: Lovci nocí. Thriller.
– Paula McLain: Létala jsem za sluncem. Životopisný román.
– Charlotte Lyne: Dívka z Bernau. Historický román.
  Naučná:
– Danni Di Pirro: Průvodce přítomným životem
– Pleteme pro děti – Výbavička
– Eva Jordánová: Moje peníze
– M. D. Rettigová: Domácí kuchařka

Oddělení pro děti
– Svjatoslav Bulackij: Lodě – jak fungují lodě a ponorky
  Obrázková publikace pro nejmenší.
– Alan Snow: Jak dinosauři fungují 
 Obrázková publikace pro nejmenší.
– Michal Fischer: Martin na farmě. Příběhy ze života dětí.

– Simon Mayle: Pošuk Harry a jeho šílený kousky – 
  Jak točit mega hustej zombí trhák. Humorný příběh.
– Marie Zábranská: Kočičí škola. Příběhy o zvířátkách.
– Chrissie Perry: Penelope, prostě perfektní – 
  Tajná táborová příručka. Čtení pro dívky.
– Huntley Fitzpartick: Kluk mého srdce. Dívčí román. 
– Meghan Doherty: Nechovej se jako pitomec
  Průvodce etiketou pro náctileté.
– Claudia Toll: Můj pejsek – jak pečovat o chlupatého kamaráda
 Obrázková příručka.
Kompletní přehled nových knih naleznete na stránkách knihovny 
knihovna.opocno.cz v sekci On-line katalog, Seznamy a novinky.

 t r a d i c e  a  s o u č a s n o s t  —

Z Á Ř Í

Na září připadá výročí sv. Václava, které si např. sousední 
Dobruška připomíná Svatováclavskými slavnostmi. To je asi 
dáno tím, že zde stojí kostel sv. Václava. Pátrala jsem v kronice, 
ale nikde jsem nenašla zmínku o tom, že by se v Opočně v tento 
den pořádaly jakékoliv slavnosti. 

 Ale byla by škoda, kdyby Opočenské noviny nepřinesly v září 
žádné fotografie. Určitě významným datem je 1. září, kdy děti 
(některé možná i s radostí) nastupují do nového školního roku. 
Už tradičně jim v tento den vyhrává z opočenského rozhlasu ve-
selá hudba, aby se jim do školních lavic šlo s dobrou náladou, 

Opět rok 1959: slavnostní vítání školního roku na náměstí.
 foto: archiv letopisecké komise

1. září 1959: slavnostní průvod školáků míří Nádražní ulicí 
směrem k náměstí. foto: archiv letopisecké komise
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a prvňáčky ve škole vítá starosta nebo starostka. Hledala jsem 
v archivu letopisecké komise, zda máme nějaké fotografie  
z 1. září minulých let. Našla jsem, a jsou z roku 1959. Díky nim se 
můžeme podívat na to, jak to v Opočně vypadalo před rovnými 
57 lety. 
 K fotografiím se docela dobře hodí popis z kroniky (rok 1951): 
„Od 1. září letošního roku byla zahájena pěkná školní tradice 
v našem městě. Nový školní rok uvítali slavnostně nejen žáci, ale 
i občané celého města. Od 7 hodin procházela místní hudba uli-
cemi města, aby provedla budíček. Po něm v průvodu došli žáci 
škol a občané na náměstí, kde byl slavnostně zahájen nový školní 
rok projevy zástupců KSČ, MNV a patronátních závodů.”
 Ať už začátek školního roku probíhá jakkoliv, je náročný nejen 
pro děti, ale i pro jejich rodiče. Pro ně máme příjemný vzkaz. Až 
vám bude nejhůř a budete mít pocit, že už to nezvládnete, můžete 
se osvěžit na duchu díky další tradici, kterou září přináší už mno-
ho let i v Opočně. Je to ochutnávání burčáku. V Opočně máme 
hned několik míst, kde jej nabízejí:
– Ateliér Renata v Nádražní ulici: nabídka burčáku již probíhá, 
ochutnávat a kupovat můžete i v říjnu. (tel. 775 350 901)
 Ostatní tři místa přijdou se svou nabídkou během září, také 
u nich potrvá i v říjnu. Jsou to:
– Vinotéka manželů Chadimových na Kupkově náměstí, tel. 737 
669 223
– Kavárna Ulrichových na Trčkově náměstí, tel. 777 696 399
– Trafika pana Debnára v Nádražní ulici, tel. 736 647 995
Koho si z této čtveřice vybrat? Je to jasné. Vzhledem k tomu, že je 
na ochutnávání více než měsíc, nejlepší bude vyzkoušet všechno!
 Za letopiseckou komisi a redakci Opočenských novin dm

p o z n á v a c í  s o u t ě ž  —

Děkujeme za odpovědi, tentokrát byly všechny správné. Ano, 
boural se komín v areálu PMV – Průmyslu mléčné výživy, dneš-
ního Bohemilku. 
 Na webových stránkách firmy Bohemilk Opočno můžeme 
číst, že její historie se začala psát v roce 1936. Ale pozor – provoz 
tehdy neprobíhal v prostoru současné firmy, ale v tzv. staré mlé-
kárně (dům naproti dnešní firmě DUO). Podle kroniky byla bu-
dova staré mlékárny dokončena na konci roku 1935 a počátkem 
roku 1936, tedy před rovnými 80 lety, už fungovala.
 Kdy se mlékárna stěhovala do dnešních prostor?
 V areálu, kde dnes sídlí Bohemilk, byl v té době cukrovar. Pře-
měna na mlékárenský provoz proběhla na počátku padesátých 
let, což prozrazuje kronika: 
 „Velký blok závodu, který byl původně cukrovarem, získal 
adaptací v letech 1950–1951 zcela jiný vzhled a zdařile se poved-
la jeho proměna tak, aby vyhovoval potřebám k výrobě a zpraco-
vání mléčných výrobků.“ 
 Trefa do černého
 Další texty v kronice nešetří chválou a mluví o mlékárně jako 
o jednom z nejlepších podniků, který má před sebou naděj-
nou budoucnost. To můžeme nazvat trefou do černého. Dnes 
se Opočno i díky firmě Bohemilk objevuje často – s nápisem 
„Zmrzlina z Opočna“ se setkáte ve všech koutech republiky. (Na 
mě juknul při dovolené v Teplických skalách několikrát a byl to 
milý pozdrav z domova.) Ale sláva opočenské zmrzliny už daleko 
překročila naše hranice. Víte, že si na ní pochutnávají i v Bang-
koku? Nevíte? Stačí navštívit www.bohemilk.cz. Dozvíte se ne-
jen o věhlasu firmy, ale také o všech výrobcích, a najdete i jejich 
využití v podobě receptů. Na ukázku přinášíme jeden, který vy-
padá docela snadně:

Brigadeiro – brazilský hit
 Co budete potřebovat: 1 plechovka Caramelo Condé s kaka-
em, 1 lžíce másla, čokoládová rýže na obalení.
 Plechovku Caramelo Condé s kakaem vyprázdněte do hrnce, 
přidejte jednu polévkovou lžíci másla a smíchejte. Vařte na mír-
ném ohni přibližně 20 min. až do zhoustnutí. 
 Počkejte, až bude směs vlažná (ne úplně studená), a pak za-
čněte ze směsi dělat kuličky (pokud se vám bude směs lepit na 
ruce, namažte si je máslem). 
 Do mělkého talíře vysypte čokoládovou rýži a hotové kulič-
ky v ní obalte. Obalené kuličky vložte do papírových košíčků na 
cukroví a dejte zchladit do lednice.

Kdo recept vyzkouší, určitě si pochutná. A pro výherce dneš-
ní soutěže, kterým se stal pan Jindřich Mrázek, máme dobrou 
zprávu. Na informačním centru si může vyzvednout nejen slíbe-
né oplatky, ale také malou pozornost od firmy Bohemilk. Dnešní 
otázka nás zavede do jiných končin – kdepak to jsme? Odpovědi 
zasílejte e-mailem na adresu info@zusopocno.cz nebo smskou 
na číslo 739 145 521. 
 Za letopiseckou komisi a redakci Opočenských novin dm

 z  k u l t u r y   —

p o Z V Á n Í  n A  k o n c e R t

9. 9.
pátek „Nemůžeme ztrácet naději v lidstvo, když víme, že 

Mozart byl člověk.“ 
Věta Alberta Einsteina je pozvánkou na další koncert 

cyklu Opočno hudební, který se uskuteční v pátek 9. září v 19:30 
hodin v zámecké obrazárně. Přivítáme soubor Dvořák Piano 
Quartet, což je soubor velmi ojedinělý (Slávka Vernerová-Pěcho-
čová klavír, Jana Vonášková-Nováková  housle, Petr Verner vio-
la, Jan Žďánský violoncello). „Daleko běžnější jsou klavírní tria 
(složení klavír, housle, violoncello). Klavírní quartet je poměrně 
vzácný, přesto je mnoho nesmírně krásných skladeb vytvořených 
právě pro toto těleso. Na pátečním koncertě se o tom určitě pře-
svědčíte,“ zve Petra Flígrová, předsedkyně spolku Opočenská 
beseda.
 Koncert zahájí Klavírní kvartet č. 1 g moll K.478 od W. A. Mo-
zarta, jehož výročí si letos připomínáme (260 let od jeho narození 
a 225 let od jeho úmrtí). Dalším dílem, které zazní, bude Sukův 
Klavírní kvartet op. 1 a moll. Třetím z trojice skladatelů, s nimiž 
se v pátek setkáte, je miláček většiny posluchačů – Antonín Dvo-
řák. Koncert, který bude patřit určitě k tomu nejlepšímu z letoš-
ního cyklu a na nějž jste srdečně zváni, uzavře jeho Klavírní kvar-
tet č. 2 Es dur op. 87. Za Opočenskou besedu dm

 foto: archiv letopisecké komise



D n Y  e V R o p s k é H o  D Ě D I c t V Í 
n A  s t Á t n Í M  Z Á M k u  o p o č n o

Stalo se v pětici předchozích let zvykem, že opočenský zámek při-
pomíná Dny evropského dědictví populárně-naučnými přednáš-
kami. Tradici zůstaneme věrni i v sezoně 2016, přičemž si na své 
tentokrát přijdou zejména milovníci módy a historických zbraní.

10. 9.
sobota Přednáška Aleny Zvolánkové se zaměří na specific-

kou část dámského šatníku – korzety. Pozornost 
bude věnována nejen vývoji a proměnám jejich tvaru, 

technologii výroby a materiálům, ale rovněž každodennosti no-
šení korzetu a zdravotním důsledkům. To vše na pozadí dobové 
módy a společenských trendů. Přednáška s trefným názvem Kor-
zet – 400 let utrpení pro krásu je plánována na sobotu 10. září 
od 17 hodin do zámecké tabulnice.

11. 9.
neděle Přednáška Julius Scheurer a Opočno (konaná 

o den později také od 17 hodin) představí způsoby 
evidence opočenské sbírky zbraní a zbroje – soupisy 

z 18. stol. počínaje a moderními softwarovými nástroji konče. 
Zvláštní pozornost bude věnována unikátnímu ilustrovanému 
lístkovému inventáři, který pro Josefa Colloredo-Mannsfelda vy-
tvořil vídeňský odborník Julius Ernst Scheurer.

 Přednáška se stane de facto vernisáží stejnojmenné výstavy, 
která bude do 31. října k vidění v rámci prohlídek v expozicích 
zámku. Libreto výstavy seznámí návštěvníky s opočenskou 
zbrojnicí, její historií a osobností Julia Scheurera. 
 U vybraných 50 exponátů budou vystaveny přesné kopie 
Scheurerových inventárních lístků. Jakým způsobem jsou zbra-
ně zaneseny v historických i moderních inventářích, bude de-
monstrováno na několika exponátech, které nejsou v běžných 
prohlídkách k vidění.
 Zveme všechny srdečně k návštěvě. (Vice informací na webu 
www.zamek-opocno.cz.) Milan Junek,
 pracovník vztahů k veřejnosti Státního zámku Opočno

V  k o D Y M o V Ě  n Á R o D n Í M  D o M Ě 
s e  p Ř e D s t A V Í  L o b I s t A

20. 9.
úterý Lehce erotickou komedii ze současnosti v režii Jiřího 

Tůmy nastudoval nový týnišťský divadelní soubor 
Harašení. Hra Lobista měla v letošním roce premié-

ru a v Kodymově národním domě bude uvedena 20. září od 19 
hodin. Vstupenky zakoupíte v předprodeji v informačním centru 
v Opočně za 50 Kč. (th)

G A L e R I e  n A  c H o D n Í k u  V  Z Á Ř Í

Srpnová galerie nám ukázala proměny Porcinkule. Pokud jste 
se nestihli podívat, ještě stále můžete. Uvidíte nejen Porcinkuli, 
ale také mnohá místa, která dnes vypadají úplně jinak. Expozice 
bude mizet postupně, tak jak se postupně budou objevovat sním-
ky nové. Budou věnovány jedněm osmdesátým narozeninám, ale 
oslavence na většině z nich nenajdete. To by totiž pro něho nebyl 
žádný dárek.

Galerie představí některé z lidí, na něž oslavenec rád vzpomíná
Oslavencem je totiž pan Miloň Čepelka, kterému jsme galerii 
chtěli připravit jako narozeninový dárek. Ale kdo ho zná, dove-
de si představit, jak by nám asi poděkoval za galerii fotografií, 
z nichž by se na nás dívali Miloňové v nejrůznějším věku a v nej-
různějších situacích. A tak jsme si marně lámali hlavu nad dár-
kem nedárkem… 

 Pak přišel nápad. Začali jsme listovat knihou Vzpomínky na 
Opočno, za niž děkujeme spolku Abakus a všem, kdo se na jejím 
vzniku podíleli. Na Opočno tam vzpomíná také Miloň Čepelka 
– a to je nějakých jmen, která zde uvádí! Někteří z jmenovaných 
se nám představí v zářijové galerii. Věříme, že tato forma dárku 
potěší nejen oslavence, ale také další občany, kteří už něco pa-
matují. A v neposlední řadě rodáky, kteří k nám přijedou 23. září 
a tváře v galerii jim možná připomenou mnohé příhody z „jejich 
Opočna“. Za letopiseckou komisi a IC dm

t I p  n A  V Ý L e t :  D o  D o b R u Š k Y 
Z A  o p o č n e M !

2. 10.
do Ach ten jazyk český… Do Dobrušky za Opočnem – to 

může vyvolat dojem, že zveme do Dobrušky, která 
leží kdesi za Opočnem, tudíž Opočno je z této dvojice 

měst to jaksi hlavnější, a tak to přece není (obzvlášť dnes, kdy se 
rýsuje přátelství a spolupráce). Je to zkrátka myšleno trochu  
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Zářijová Galerie na chodníku určitě probudí u těch starších spoustu 
vzpomínek. Ale možná zaujme kouzlem starých fotografií i ročníky 
mladší. Posuďte sami – není Marie Nucová, učitelka ze vzpomínek 
Miloně Čepelky, nanejvýš sympatická? foto archiv LK

Ukázka Scheurerových inventárních lístků. 
 foto: archiv Státního zámku Opočno



jinak – zajeďte si do Dobrušky, najdete v ní Opočno. V malém sále 
dobrušského kina je totiž od 1. září výstava s názvem „Opočen-
ské obrázky“, která zde bude umístěna po celý měsíc (do 2. 10.). 
Autorem fotografií je pan Karel Petříček z Opočna a patří mu vel-
ký dík, že kousek našeho Opočna přináší do Dobrušky. 
 A ještě jeden tip: pokud chcete návštěvu výstavy spojit s ně-
kterou z dobrušských akcí, máme pro vás nabídku pravidelného 
zasílání informací o dění v Opočně a okolí, tedy i v Dobrušce. In-
formace zasíláme e-mailem každý čtvrtek. Přihlásit k odběru se 
můžete na www.opocno.cz/tydenvopocne. (red)

p o R c I n k u L e  M I L o V A n Á , 
p o R c I n k u L e  Z A t R A c o V A n Á

Někteří místní ji nenávidí, někteří místní a všichni přespolní ji 
milují. Tak by se daly shrnout hlášky, které mi celé tři pouťové dny 
létaly okolo uší. Místní se cítí utiskováni omezeními, která s se-
bou organizace takovéto obrovské akce nese. Nelibě nesou hluk, 
davy návštěvníků, dočasný nepořádek, dopravní změny, parko-
vání atd. Naproti tomu turisté vidí kvalitně zorganizovanou tří-
denní akci v nádherných prostorách historické části Opočna. 
 Letošní Porcinkule byla ještě náročnější než obvykle. Nám or-
ganizátorům komplikoval bezproblémové zajištění rozmanitosti 
stánků a atrakcí fakt, že se ve stejném termínu mimo Porcinkule 
v Hostinném konala i obrovská pouť v Chrudimi. Proto jste si také 
jistě všimli, že stánků nebyla ucelená řada, jak jsme zvyklí z mi-
nulých let. Na druhou stranu vznikl manipulační prostor a stán-
kařům tak nečinilo problémy vyložit zboží či najít své prodejní 
místo. Všechno zlé je pro něco dobré. 
 Páteční chladné a deštivé odpoledne nám vynahradila horká 
sobota a příjemně slunečná neděle. Nekomplikovaný průběh 
pouti, kterou navštíví tisíce lidí, nám pomáhali zajistit nejen 
členové profesionální security agentury, ale také hlídky státní 
a městské policie. Z jejich strany byla odvedena opravdu kvalitní 
práce. Čistotu obou náměstí a přilehlých ulic se snažili udržet na 
vše připravení zaměstnanci Technických služeb města Opočna. 
Zvládli to bravurně, první úklidový oddíl nastupoval již ve tři ho-
diny ráno. A nutno podotknout, že byť byly po celou dobu akce ve-
řejné záchodky zdarma, mnoho návštěvníků (vhodné by bylo jiné 
pojmenování, ale nechci tím příměrem urazit žádného zástupce 
ze světa zvířat) použilo, resp. zneužilo různá zákoutí a úklid se 
tak stal ještě náročnějším než obvykle. 
 Všem z organizačního týmu patří velký dík, protože svou práci 
odvedli na profesionální úrovni a i díky tomu se Porcinkule vyda-
řila a obešla bez stresových situací. Ať už jste patřili k zastáncům 
adrenalinových zážitků spojených s atrakcemi zajištěnými man-
želi Růžičkovými na Kupkově náměstí nebo k obdivovatelům 
bohatého programu jarmarku na Trčkově náměstí, který probí-
hal pod taktovkou pana Josefa Machače, byla bych velice ráda, 
kdyby váš dojem byl stejný či podobný jako např. dojmy manželů 
Hrubých z Letohradu, jejichž pochvala, kterou připojuji, potěšila 
srdce nás organizátorů:
 Vážení na městském úřadě  ve Vašem malebném městečku, nedá 
mi to  pár slovy  Vám vznést pochvalu za  krásné zážitky  z Vámi or-
ganizované tradiční  opočenské pouti. Určitě patříme mezi mnohé 
z davu, kteří se výborně bavili, a že nás tam bylo, každý zářil, svět 
se s námi točil, pivečko teklo proudem, všeho bylo dosytosti, dětská 
očka  zářila, a to je radost. Na plakátě jsme četli, že pouť je pořá-
daná ve spolupráci s paní Monikou Růžičkovou, proto také jí a celé 
její rodině patří poděkovaní  za obětavou přípravu spojenou s touto 
akcí. Byli jsme udiveni nad bohatostí atrakcí a příjemné obsluhy 

v nich, množstvím stánků, jarmarkem, přehlídkou veteránů, ohňo-
strojem, kulturními programy, životem do ranních hodin. Pochvala 
patří všem, i občanům za pochopení. Máte náš obdiv, vždyť to úsilí 
všech vynaložené proto, abychom se pobavili, je opravdu nemalé 
a možná právě to si ani neuvědomujeme. Příjemná atmosféra a po-
hoda a poklidné užívání nás natolik nadchlo, že proto tato všechna 
slova díků patří opočenské PORCINKULI, JE JEDINEČNÁ. Pře-
jeme Vám  hodně úspěchů  a krásných prosluněných letních dnů 
a příští rok  opět na viděnou v Opočně...   manželé Hrubí, Letohrad                                     
 (os)

M e ZInÁ Ro Dn Í  HuD e bn Í  Fe s t IVA L 
F.  L .  V Ě k A  2 016  Z AV ÍtÁ  I  D o  o p o čnA

Šestý ročník Mezinárodního hudebního festivalu F. L. Věka se 
uskuteční v období od 9. září do 30. října 2016 a uvede špičkové 
sólisty, orchestry a soubory z České republiky i ze zahraničí. 
— Vokálně-instrumentální dílo Psalmi vespertini Jana Dismase 
Zelenky pro sóla, sbor a orchestr v nastudování souboru dobo-
vých nástrojů Ensemble Inégal pod vedením Adama Viktory za-
zní v kostele sv. Václava v Dobrušce v neděli 11. září. 
— Soubor vynikajících hráčů na dechové nástroje Czech Brass 
pod vedením trumpetisty Marka Zvolánka vystoupí společně s ja-
ponskou tympanistkou Junko Honda v sobotu 17. září v kostele 
sv. Marie Magdalény v Deštném v Orlických horách. Mecená-
šem tohoto koncertu je JUDr. Pavel Smutný. 
— Známý houslista Pavel Šporcl uvede za doprovodu souboru 
Barocco sempre giovane program z děl F. Kreislera a A. Vivaldi-
ho. Koncert se uskuteční v kostele sv. Václava v Dobrušce v ne-
děli 25. září. 
— V neděli 9. října opět ožije romantický kostelík sv. Ducha 
v Dobrušce, kde vystoupí Apollon Quartet se skladbami W. A. 
Mozarta a A. Dvořáka a spolu s ním Claudio Mansutti (klarinet). 
— V pátek 14. října se v Husově sboru v Dobrušce rozezní 
varhany z roku 1904. Polský varhaník a laureát soutěže Pražské 
jaro Waclaw Golonka představí repertoár z období romantismu, 
spoluúčinkovat bude úspěšná mezzosopranistka Jana Hrochová 
Wallingerová. 
— Zámek v Novém Městě nad Metují bude hostit koncert mla-
dého houslisty Romana Patočky a klavíristy a skladatele Adama 
Skoumala. V neděli 16. října zde mimo jiné zazní i světová premié- 
ra nové skladby Adama Skoumala. 
— O týden později 23. října se na festival vrátí proslulý klavíri-
sta Ivan Klánský, který s sebou do Kodymova národního domu 
v Opočně přiveze členy Guarneri tria. 
— Novinkou letošního ročníku jsou mimořádné koncerty pro 
partnery festivalu. Dlouholetým podporovatelem festivalu je 
firma Servisbal z Dobrušky, která letos slaví 25. výročí. Při této 
příležitosti se již v pátek 9. září koná mimořádný koncert v pří-
rodním amfiteátru hotelu Studánka v Rychnově nad Kněžnou. 
Představí se Hradišťan s Jiřím Pavlicou a jako host s nimi zahra-
je houslista Václav Hudeček.
— Závěrečný koncert se z kapacitních důvodů uskuteční v hotelu 
Beránek v Náchodě, kde svou virtuozitu předvede v neděli 30. říj-
na slovenské uskupení Cigánski diabli. Partnerem závěrečného 
koncertu je firma Matrix.
— Předprodej vstupenek na jednotlivé koncerty a ABO vstu-
penek probíhá na Informačních centrech v Dobrušce a Novém 
Městě nad Metují. V recepci hotelu Studánka je možné zakoupit 
vstupenku na koncert souboru HRADIŠŤAN s hostem Václavem 
Hudečkem.  Aktuální informace získáte na www.mhf-vek.cz.
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k a l e n d á ř  a k c í  —

Z Á Ř Í  2 0 1 6

soboty 
a neděle

STÁLÁ EXPOZICE FRANTIŠKA KUPKY 
A LUBOŠE SLUKY 
Výstavní síň F. Kupky a L. Sluky, nádvoří 
Státního zámku Opočno 
Vstupné 50 Kč, senioři a studenti 30 Kč, děti 
do 15 let zdarma. 

každé 
pondělí 

od 18:30

JÓGA SE ZDRAVOTNÍM ZAMĚŘENÍM
Základní Škola, Trčkovo náměstí 11
Dech, páteř, klouby. Lektorka Božena Tymichová. 
tel.: 721 114 248.

každé úterý  
od 9:00

RODINNÉ CENTRUM SLUNÍČKO
Kupkovo náměstí 134, Sokolský dům 
RC Sluníčko je tu pro všechny děti a rodiče, kteří 
si chtějí hrát a přitom se něco naučit.

každou středu 
19:00

CVIČENÍ PILATES
Tělocvična ZŠ Opočno na Trčkově náměstí
Pod vedením profesionální instruktorky metody 
PILATES. Info na tel. 606 470 805. 

sobota 3. 9. 
10:00

SKOKOVÉ JEZDECKÉ ZÁVODY 
Čánka 
Jezdecký klub J+M v Čánce pořádá skokové 
jezdecké závody.

čtvrtek 8. 9. 
18:00

ZÁKON PŘITAŽLIVOSTI 
Ateliér Renata 
Přednáška Jany Valcové ze Studia relaxace 
Kostelec nad Orlicí. Techniky, ukázky, jak 
vibrovat chtěné záměry. Kdy, co a jak přita-
hujeme, jak to můžeme rozpoznat a změnit. 
Rezervace na tel. 775 350 901.

pátek 9. 9. 
19:30

DVOŘÁK PIANO QUARTET 
Obrazárna Státního zámku Opočno 
Koncert pořádá Opočenská beseda.

sobota 
10. 9.

CYKLISTIKA – EAST BOHEMIA TOUR 
Kupkovo náměstí 
Závody East Bohemia Tour zařazený do 
kalendáře světového poháru mezinárodní 
cyklistické unie UCI a amatérský hobby ma-
raton Grand Prix Královéhradeckého kraje.

sobota 
10. 9. 
17:00

KORZET – 400 LET UTRPENÍ PRO KRÁSU 
Státní zámek Opočno 
Populárně-naučná přednáška Aleny Zvolán-
kové pro milovníky historie a módy.

sobota 
10. 9. 
19:00

TANEČNÍ KURZY PRO ZAČÁTEČNÍKY 
Kodymův národní dům 
Zahájení 10. září, 1. října prodloužená, 29. 
října prodloužená, 12. listopadu nácvičná, 
19. listopadu věneček.

neděle 
11. 9. 
13:30

OPOČNO ,,A“ – POLICE NAD METUJÍ 
Fotbalový stadion Opočno
Fotbalové utkání krajské soutěže I.B třídy.

neděle 
11. 9. 
17:00

JULIUS SCHEURER A OPOČNO 
Státní zámek Opočno 
Přednáška o evidenci a dokumentaci opo-
čenské sbírky zbraní.

neděle 
11. 9. 
17:00

OPOČNO ,,B“ – KŘOVICE 
Fotbalový stadion Opočno 
Fotbalové utkání okresního přeboru III. třídy.

pátek 
16. 9. 
19:00

DEGUSTACE VÍNA 
VINAŘSTVÍ ŠAMŠULA ČEJKOVICE 
Ateliér Renata 
Jakub Šamšula představí svá vína ročníku 
2016. Rezervace na tel. 775 350 901.

sobota 
17. 9.

8:30

BRUSLÍME INLINE 
Zimní stadion a cyklostezka 
Bruslení s instruktorem Jiřím Mlatečkou. 
Startovné: dospělí 20 Kč, důchodci 10 Kč 
a děti zdarma.

sobota 
17. 9.
12:30

POSVÍCENSKÁ ZÁBAVA
Čánka 
Od 12:30 zápas v nohejbale tříčlenných 
družstev Čánka versus Mokré. Od 18:00 ta-
neční zábava. Na zábavě pod širým nebem 
zahrají Chudí muzikanti z Podkrkonoší. Ob-
čerstvení již od odpoledních hodin.

sobota 
17. 9. 

TANEČNÍ KURZY PRO ZAČÁTEČNÍKY 
Kodymův národní dům od 19:00

úterý 
20. 9. 
19:00

LOBISTA 
Kodymův národní dům 
Divadelní představení ochotnického soubo-
ru Harašení z Týniště nad Orlicí.

středa 
21. 9. 

 18:00

BYLINKY A JEJICH ZPRACOVÁNÍ 
Ateliér Renata 
Přednáška Katky Geržové, výrobkyně bylin-
ných sirupů z Orlických hor. Rezervace na 
tel. 775 350 901.

pátek 
23. 9. 
16:30

KŘEST KNIHY NEDĚLŇÁTKO ANEB 
S CIMRMANEM V ZÁDECH 
Mariánský kostelík 
Přátelské setkání Miloněm Čepelkou ukon-
čené autogramiádou se uskuteční za účasti 
autora knihy Aleše Palána. Součástí křtu 
bude udělení čestného občanství Miloni Če-
pelkovi městem Opočnem.

pátek 
23. 9. 
19:00

EXKLUZIVNÍ DOMINIKÁNSKÉ RUMY 
Ateliér Renata 
Představení a degustace skvělých rumů – 
grandes rones – rodinné firmy Oliver&Oli-
ver. Rezervace na tel. 775 350 901.

sobota 
24. 9. 

8:00

O POHÁR MILOŠE KOPECKÉHO 
Zimní stadion a přilehlá sportoviště 
8. ročník míčového sedmiboje dvojic. Pořádá 
sportovní klub HC Opočno.

sobota 
24. 9. 
16:30

OPOČNO ,,B“ – DOBRÉ 
Fotbalový stadion Opočno
Fotbalové utkání okresního přeboru III. třídy.

sobota 
24. 9. 

TANEČNÍ KURZY PRO ZAČÁTEČNÍKY 
Kodymův národní dům od 19:00

neděle 
25. 9. 
16:30

OPOČNO ,,A“ – VAMBERK 
Fotbalový stadion Opočno 
Fotbalové utkání krajské soutěže I.B třídy.

Aktuální seznam akcí v Opočně naleznete na www.opocno.cz.
Změna programu vyhrazena.
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n ě c o  o d  s o u s e d ů  —

p o Z n e j t e  k R Á s Y  o k o L Í  s e M e c H n I c
n A  k o L e  I  p Ě Š k Y

Věděli jste, že okolo Semechnic vede nový turistický okruh? Infor-
mace o něm nám poskytl starosta obce Zdeněk Bendzo.
 Rád bych vás pozval na turistický a cykloturistický okruh 
okolo Semechnic. Trasa okruhu prakticky obchází obec Se-
mechnice. Na východní straně se okolo Semechnického rybní-
ku dostaneme do osady Podchlumí a po hrázi Podchlumského 
rybníku navštívíme sousední obec Trnov. Odtud se opět vra-
címe po původní cestě Trnovce do semechnického katastru 
tak, abychom projeli (prošli) nově vznikající osadu Kruhovka 
a v lese nad drůbežárnou se napojili na žlutou turistickou znač-
ku. Ta nás částečně dovede do opočenské části Švamberk. Zde 
se připojíme na opočenskou naučnou stezku a pokračujeme 
dále podél koupaliště a rybníku Broumar zpět do Semechnic. 
 Trasa o celkové délce 13,4 km není fyzicky náročná, o její vy-
značení v terénu se nám postaral Klub českých turistů. Trasa je 
značena červenobílou čtvercovou značkou.

 Celý projekt byl vybudován minimálními náklady z rozpoč-
tu obce Semechnice. V podzimních měsících bude doplněn 
brožurkou s mapkou vyznačené trasy, která bude též dostupná 
v opočenském informačním centru. 
 Zdeněk Bendzo, starosta obce Semechnice

V  p Ř e p Y c H Á c H  s e  p Ř e D s t A V Í 
H o u s L o u V Ý  V I R t u o s  V Á c L A V 

H u D e č e k

8. 9.
čtvrtek Na čtvrtek 8. září připravila obec Přepychy ve spo-

lupráci se spolkem PROVARHANY a římskokato-
lickou farností Přepychy koncert českého houslo-

vého virtuosa Václava Hudečka. Výtěžek tohoto benefi čního 
koncertu bude věnován na obnovu varhan v kostele sv. Proko-
pa v Přepychách. Koncert se uskuteční v pátek 8. září od 
17 hodin v již zmiňovaném kostele a jste na něj samozřejmě 
všichni srdečně zváni. (red)

D o  o L e Š n I c e  n A  R o D I n n Ý 
c I R k u s o V Ý  F e s t I V A L

10. 9.
sobota Olešnice v Orlických horách, nový cirkus, divadlo, 

hudba a spousta her, to vše na vás čeká 10. září na 
1. ročníku rodinného festivalu CirK Ole. Od 12 do 

22 hodin. Projděte coby pašeráci Orlickými horami ve velké 
putovní hře. Čeká vás kašírování masek, malba na sklo či tvor-
ba netradičních šperků. 

 Celým odpolednem se budou prolínat představení mnoha 
žánrů. Divadlo bez hranic vypráví příběhy tak, jak se vyprá-
ví v Africe. Shashik Uashik a jeho kolo pana Cyra vám nedá 
vydechnout. Tělo v kruhu, kruh v těle. Jak rychle se dá rozto-
čit? Richi Fiala přinese klaunské osvěžení. Hudbu obstarají 
hudební uskupení Quadriga (jazz, swing a blues),  kapela Sen 
či Cabo Wabo – funky family. Vstupné na festival je 90 korun. 
Kompletní program a další informace najdete na webu www.
cirkole.cz. Těšíme se na vás i vaše děti. 
 Olešnické sdružení pro kulturu OSPO

p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

j A k  t o  b Y L o  o  p o R c I n k u L I  A n e b 
n Á V o D ,  j A k  Z k A Z I t  H e Z k Ý  D e n

Všichni víme, že Porcinkule v Opočně je jednou za rok, a tu-
díž my Opočeňáci tak nějak počítáme s tím, že o tomto letním 
víkendu se Opočno nafoukne nejen co do počtu lidí, ale také 
co do počtu aut, o decibelech ve městě ani nemluvě. Myslí-
me si tedy, že jsme připraveni a že nás nemůže nic překvapit. 
A přesto letos překvapilo. Nebudu se rozepisovat o hudební 
produkci na „zimáku“ tentokrát skutečně do brzkých ranních 
hodin. Vlastně by se dalo říci, že člověk oka nezamhouřil. Ale 
to se dá, i když se zatnutými zuby, pochopit. Hapaláci začínají 
kolem půlnoci a naši hokejisté chtějí na Porcinkuli také utržit 
nějakou tu kačku. Takže kdyby měli po dvou hodinách skončit, 
bylo by to asi docela divné a neekonomické. Takže jednou za 
rok probdělá noc pro ty, kteří na Porcinkuli nemohou a musí 
být doma, se dá asi tolerovat.
 Co mě však zvedlo ze židle, bylo zjištění zcela nepochopitel-
ného jednání některých řidičů, kteří jsou schopni zaparkovat 
úplně všude. Že se parkuje na travnatých plochách, to se taky 
jednou za rok vydrží, ale když nějaký „doveda“ zaparkuje těsně 
u vrat garáží a zablokuje hned tři, tak to už mi stojí i za článek 
do novin. Ačkoliv jsem ho vlastně vůbec psát nechtěla. Měla 
jsem za to, že když onoho hříšníka vypátrám (což nebylo tak 
složité, neboť se jednalo o fi remní vůz) a slušně ho požádám 
o vysvětlení a o omluvu, tak on se chytne za nos, omluví se, 
protože udělal opravdu „kravinu“ a mně se alespoň trochu 

Pracovní zákres trasy na portálu mapy.cz (čárkovaně). V počítači si 
jej můžete prohlédnout na adrese mapy.cz/s/SVL0 (poslední znak je 
číslo nula). zdroj: mapy.cz

Rodinný

festival 
cirkusovýRodinnýRodinný

festival 
cirkusový

festival 
cirkusový

festival 

HUDBA A DIVADLO:

A DÁLE...
Velká putovní hra na téma Orlických hor

Vernisáž výtvarných děl a fotografií 
Čajovna a palačinkárna

Kapela Sen (Jiří Jelínek DNO)   Cabo Wabo (Funky groove - Šternberk)    Qadriga (Jazz&blues)
Shasik Uashik (Akrobatická show v obruči)    Divadlo bez hranic (Pohádky ptáka Afrikána)
Richard Fiala (Klaun)    Jakub Růžička (Čtení na dobrou noc)    MaLuZby (Improvizační fireshow)

VÝTVARNÉ DÍLNY A WORKSHOPY:
Acroyoga & taneční yoga (Vanda Troníčková a Petra Štrossová)    Netradiční šperk (Ilona Fiurášková)

Malování na obličej, účesy (Helena Bailes Černá, Petra Zezulková)
Kašírovaní masek, malovaní na sklo (Lucie Tláskalová)

sobota
10. září

2016
Olešnice
v Orlických horách

náměstí
Děti ZDARMA
Dospělí 90,-

Přijďte
za každého

počasí!

Akcí
vás provede

Josef Wiessner

www.cirkole.cz CirkOlé

13:00
začínáme

Ve

sledujeme média – informujeme – ptáme se – diskutujeme

přidejte se k nám facebook.com/kulturavopocne



uleví. Ale když vám onen začne vysvětlovat, že přece přijel 
až o půl desáté večer a nebylo kde parkovat a když viděl volné 
místo, tak to prostě odstavil a nepředpokládal, že někdo ještě 
přijede a bude chtít zajet do vlastní garáže, nebo dokonce bude 
potřebovat odjet.
 No, abych to zkrátila – kecy, kecy, kecy.
A poučení? Drž hubu a příště si zažádej o značku zákaz vjezdu 
na příslušný pozemek a hlavně nikam nevyjížděj, protože do 
garáže už nezajedeš. A hlavně nedovol vjet do garáže nikomu 
z rodinných příslušníků, protože jestliže tam vjede, tak ačkoliv 
potřebuje nutně odjet, tak neodjede, a nedej Bože, aby vlastník 
garáže měl doma někoho vážně nemocného a potřeboval s ním 
odjet k lékaři. Omluvy jsem se nedočkala, jen jsem se utvrdila 
v tom, že mezi námi stále jsou takovíto lidé.
 Kateřina Francová

j e  pŘ Í j e M n é ,  k DY ž  s e  V Ě cI  HÝ b o u

Věta použitá v nadpise stoprocentně platí v následujícím příspěv-
ku, který jsme volně zpracovali podle informací paní Milušky 
Kňourkové z Opočna. Nechme ji hovořit o jejích zkušenostech: 
„Bylo to na konci července, v pátek ráno, u branky mého domku. 
Na ulici jsem viděla pana Hradeckého, našeho nového ředite-
le technických služeb. Zavolala jsem na něho, on ochotně přišel 
a vyslechl moji prosbu. Šlo o to, že naproti nám je úsek s nepříliš 
širokým chodníkem, který byl navíc už několik let doslova vytla-
čován rozrůstající se travou. A tak se pomalu zužoval a zužoval, 
skoro se tam nedalo chodit. Upozorňovala jsem na to v průběhu 
minulých let, ale bezvýsledně. Pan Luboš Hradecký vše na mís-
tě prohlédl, dal mi za pravdu a odešel s tím, že se o to postará. 
Když jsem šla asi za dvě hodiny ven, viděla jsem, že se na tom 
už pracuje. O takových překvapeních se říká, že člověk zůstane 
s pusou dokořán. Tak takové překvapení to pro mě po těch letech  
čekání bylo. 
 Za nějaký čas přišla událost, která jako by té první z oka vy-
padla. Byl zase pátek, tentokrát odpoledne. Z okna jsem zahlédla 
pana Hradeckého, a jelikož už se mi špatně chodí, opět jsem na 
něho zavolala. Vyslechl mou prosbu ohledně zaplevelené komu-
nikace v ulici k Pálence. Řekl, že dnes už jsou všichni pracovníci 
v terénu, ale že to zařídí co nejdříve. Z ‚co nejdříve‘ se vyklubal 
pondělek. Tentokrát už to tak velký šok nebyl, protože už jsem 
tušila, že pan Hradecký je z těch, kdo méně mluví a více konají. 
A tehdy jsem si řekla, že technickým službám poděkuji prostřed-
nictvím Opočenským novin. Děkuji. Všem zaměstnancům tech-
nických služeb za jejich práci a panu Hradeckému za ochotu a vel-
mi příjemné jednání.“ 
 Zkrátka – je příjemné, když se věci hýbou…
 M. Kňourková a redakce Opočenských novin

v y š l o  v  t i s k u  —

opočno MÁ DALŠÍHo sVĚtoVéHo RoDÁkA

V minulém vydání Opočenských novin jsme přinesli krátkou zprá-
vu o slavnostním odhalení pamětní desky významného opočen-
ského rodáka, stavitele varhan Emanuela Štěpána Petra. Slíbili 
jsme, že se k události ještě vrátíme. Činíme tak prostřednictvím 
článku Dany Ehlové, které byl publikován na webu novinky.cz.

Novinky.cz, 25. 7. 2016 – Spolek PROVARHANY se v letošním 
roce podílí nejen na záchraně varhan v Přepychách a v Deštném 

v Orlických horách, ale jeho zásluhou došlo také ke zviditelně-
ní velice významného stavitele královských nástrojů Emanuela 
Štěpána Petra v jeho rodném Opočně.
 Díky vstřícnosti vedení města Opočna, které projekt pod-
pořilo finančně, byla 24. července odhalena pamětní deska na 
domě čp. 14 na Trčkově náměstí, připomínající, že právě tady se  
25. prosince 1852 Emanuel Štěpán Petr narodil.   
 „Jsem velice ráda, že Opočno má dalšího rodáka, kterého si 
můžeme připsat jako světového, rodáka, který vynikl v oboru 
stavitelství varhan a varhanářství,” řekla během slavnosti sta-
rostka Šárka Škrabalová.

 V úvodu slavnosti připomněl Pavel Svoboda, předseda spolku 
PROVARHANY, že za zviditelnění varhanáře u něj už před něko-
lika lety „loboval“ hudební skladatel Luboš Sluka.
 „Jsem moc rád, že Opočno finančně přispělo na pamětní 
desku, která bude vynikajícího stavitele varhan na jeho rodném 
domě připomínat,” poděkoval a dále zdůraznil: „Petrova varha-
nářská dílna na Žižkově vyprodukovala během existence více 
než tři sta padesát nástrojů a například největší pražské chrámy, 
kromě katedrály sv. Víta, mají jeho varhany.”
 Přítomným zároveň osvětlil další zajímavé a málo známé „var-
hanní“ souvislosti: „V Opočně se roku 1830, tedy dvacet dva let 
před Petrem, narodil František Zdeněk Skuherský, jehož otec 
založil zdejší nemocnici. Byl ředitelem Varhanické školy v Praze 
a mimo jiné členem komise, která vybírala varhany pro Dvořáko-
vu síň Rudolfina, kde dnes sídlí Česká filharmonie. I díky těmto 
kontaktům jsem přesvědčen, že se oba opočenští rodáci znali.”
 Během půlroční práce na projektu zviditelnění Emanuela 
Štěpána Petra se spolku PROVARHANY podařilo potvrdit i to, 
že zemřel 26. února 1930, nikoliv 18. února, jak je uvedeno na 
náhrobním kameni. Také byl „objeven“ jeden z potomků – hu-
debník Oskar Petr, který se jako host odhalení pamětní desky 
připomínající jeho prastrýce osobně zúčastnil.
 Přivezl fotografie, na nichž je zachycen jeho otec a další pří-
buzní. Mnozí z účastníků akce možná doslova zalapali po dechu, 
když skladatel a textař podepsaný například pod písněmi Hříšná 
těla, křídla motýlí nebo Medvídek stručně představoval další mu-
zikanty z rodu Petrů, v němž se hudební vlohy dědí z generace na 
generaci.
 „Můj táta Oskar nepatřil k význačným muzikantům, ale zpí-
val ve Sboru pražských učitelů. Jeho bratr Josef byl sbormistrem 
a dirigentem orchestru Národního divadla v Bratislavě. Další 
bratr Jaromír Petr byl už v devatenácti letech klavíristou Osvo-
bozeného divadla pod dirigentstvím Jaroslava Ježka. Hrál také 
českou hymnu v Rudolfinu, když v roce 1918 přiletěl T. G. Ma-
saryk z emigrace z Ameriky. Jen nevím, zda to bylo na varhany 
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Slavnostní odhalení desky E. Š. Petra. Zleva skladatel a textař Oskar 
Petr, starostka Opočna Šárka Škrabalová a Pavel Svoboda ze spolku 
pro varhany.  foto: Dana Ehlová



ročník XIX. (XXVI.) — číslo 9 | strana 11

nebo na klavír. Byl také korepetitorem Herberta von Karajana,” 
uvedl Oskar Petr.
 Emanuel Štěpán Petr se narodil v Opočně jako syn místního 
kantora Jana Petra. Vyučil se v Dobrušce, následně pracoval 
v několika pražských varhanářských firmách, ale i ve Wrocławi. 
V roce 1881 se osamostatnil a postupně vybudoval největší var-
hanářský závod v Praze.
 Za dobu existence firmy postavil okolo tři sta padesáti nástro-
jů v Čechách i zahraničí a ve své době patřil k nejvýznamnějším 
českým varhanářům. Jeho reprezentativní varhany najdeme 
v kostele sv. Ludmily na Vinohradech, dále v pražských kostelích 
sv. Ignáce nebo sv. Cyrila a Metoděje.
 E. Š. Petr zemřel 26. února 1930, ale na náhrobní desce je uve-
deno 18. února. Dana Ehlová

s p o r t  —

D o  o p o č n A  o p Ě t  Z AV Í tÁ 
p R o F e s I o n Á L n Í  c Y k L I s t I k A  – 

u ž  p o č t V R t é

10. 9.
sobota Do Opočna i v letošním roce zavítá profesionální cyk-

listika v podobě závěrečné etapy silničního závodu 
East Bohemia Tour, který je zapsán do série Europe 

Tour. Ani v letošním roce také nebude chybět závod amatérských 
jezdců Grand Prix Královéhradeckého kraje, který nabízí všem 
sportovcům příležitost vyzkoušet si silniční cyklistický maraton 
na trati připravené pro profesionální cyklisty. 

 Vše se odehraje v sobotu 10. září na Kupkově náměstí, odkud 
úderem jedenácté hodiny vystartují amatéři a za nimi se ve třináct 
hodin vydají profesionálové. Celý závod se již po čtvrté odehraje 

na stejné trati vedoucí přes Orlické hory, kde bude na jezdce čekat 
například stoupání na Šerlich nebo Komáří Vrch. 
 Letošní ročník nabídne obzvláště pestré složení, ve kterém se 
objeví závodníci z České republiky, Slovenska, Polska, Němec-
ka, Rakouska, Nizozemska, Norska, Běloruska, Azerbajdžánu, 
Španělska, Francie, Portugalska, Maďarska, Švýcarska, Slovin-
ska, Ekvádoru, Austrálie, Kanady, Spojených států amerických, 
Argentiny, Itálie nebo Uzbekistánu. Ve třetím dni, kterému bude 
předcházet kritérium v Hradci Králové a etapa mezi Lázněmi Bě-
lohrad a Trutnovem, by se mělo představit více než 150 závodníků, 
což bude letošní maximum počtu závodníků na českém území. 
 Organizátoři se těší, že tento cyklistický podnik, který patří na 
domácí scéně k těm největším, přiláká spoustu diváků a zároveň 
prosí obyvatele města i okolních obcí o schovívavost, jelikož bu-
dou průjezdy pelotonu řešeny posuvnou uzávěrou, což způsobí 
krátkodobé uzavření dotčených komunikací.

Program závodu – sobota 10. září 2016

11:00 Start závodu kategorie HOBBY – 
Grand Prix Královhradeckého kraje

13:00 Start závodu kategorie ELITE – 
East Bohemia Tour

14:00 −14:30 Cíl prvních závodníků kategorie HOBBY 

16:00 Příjezd čela závodu kategorie ELITE 
do Opočna a nájezd do závěrečných okruhů 

17:15 Cíl kategorie ELITE

17:30 Vyhlášení výsledků kategorie ELITE

 Trasa závodu: START Opočno − Přepychy − Semechnice − 
Opočno − Dobruška − Ohnišov − Olešnice v O. h. − Sedloňov 
− Deštné v O. h. − Orlické Záhoří − Komáří Vrch − Horní Říčky 
− Rokytnice v O. h. − Pěčín − Javornice − Lukavice − Kvasiny − 
Solnice − Byzhradec − Houdkovice − Trnov − Záhornice − Se-
mechnice − Opočno. Kategorie Elite absolvuje 5 závěrečných 
okruhů: Opočno – Přepychy – Semechnice – Opočno.
 Více informací na www.ebtour.cz.  Miloš Židík

p A V e L  s Ý k o R A :  n A  V Ý s L e D k Y 
n e H R A j e M e ,  V Ý H R Y  j s o u  j e n 

b o n b Ó n e k  n A  D o R t u

Vyšlo v časopise Fotbal v kraji – V trenérské branži působí 
již dlouhá léta, konkrétně od roku 1993. Pavel Sýkora, jeden 
ze současných trenérů spojené mladší přípravky Dobrušky 
a Opočna, je tomuto klubu věrný po celou svoji trenérskou ka- 
riéru, a to i přesto, že je upoután na invalidní vozík. Jeho svě-
řenci si v krajském přeboru vedou znamenitě a patří ke špičce 
soutěže. Navíc fotbal v tomto klubu nejmenší hráče táhne.
 Jak jste zatím spokojení s dosavadními výkony hráčů?
Nejsme žádný velký oddíl, jsme ještě spojeni s Opočnem. Mu-
sím však říci, že se nám ročníky 2007, 2008 herně vydařily. 
Jsme spokojení jak s přístupem dětí, tak rodičů, a od toho se 
vše odvíjí, když vše funguje po všech stránkách. Výsledky ne-
jsou důležité, ale hlavně to, jak se hráči výkonnostně zlepšují, 
a zda je fotbal baví.
 Co je vaším nynějším cílem?
Jak už jsem zmínil, na výsledky nehrajeme. Náš cíl je stále stej-
ný. Chceme, aby to kluky bavilo, a od toho se pak vše odvíjí. Po-
kud budou hráči dobře pracovat, což musím říci, že platí, tak se 
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dostaví i ony výsledky. Každý chce samozřejmě vyhrávat, ale 
pro nás je to až ten pomyslný bonbónek na dortu. Když budou 
kluci chtít poctivě pracovat, výsledky se zkrátka dostaví.
 Na co kladete při trénování hlavní důraz?
Snažíme se rozvíjet pohybové schopnosti, chceme kluky naučit 
správně běhat, ovládat balon. Důraz klademe na to, aby byla 
v týmu dobrá parta, respekt, bez povyšování se nad druhými, 
kolektivní duch, slušnost, přátelství a pokud možno, aby hráči 
měli klub v srdci a věděli, kam se vracet.
 Areál v Dobrušce je nyní na výborné úrovni. Nedávno zde 
byla postavena umělá hrací plocha. Vnímáte tento fakt jako 
trenér?
Nynější podmínky jsou super a zlepšení vnímáme ve všech 
směrech. Pokud například prší, můžeme naplno využít zmiňo-
vanou umělou plochu, která je opravdu vysoce kvalitní. Trénu-
jeme třikrát týdně, střídáme to. Dvakrát totiž tréninková jed-
notka probíhá v Dobrušce a jednou v Opočně.

 Převažuje v současné mladší přípravce ročník 2007 nebo 
mladší 2008?
V současné chvíli máme opravdu hodně dětí, za což jsme samo-
zřejmě moc rádi. Pokud budu počítat předpřípravku a ročníky 
2007 a 2008, dáme dohromady čtyřicet pět dětí. K tomu je pak 
zákonitě třeba mít dostatek trenérů. V minulosti jsme měli tro-
chu problém s počtem dětí, nebylo dostatek trenérů, takže se 
současnou situací jsme maximálně spokojeni.
 Vidíte v současné mladší přípravce již nějaké velké talenty 
do budoucna?
Určitě. Jmenovat mohu například Patrika Horáka (2007), Ta-
deáše Zilvara a další. Z talentů dobrušského (opočenského) 
fotbalu, kteří se již prosadili ve vyšších dospělých soutěžích, 
mohu jmenovat Daniela Trubače, jenž také obléká reprezen-
tační dres v mládežnické kategorii a působí v kádru nyní dru-
holigového FC Hradec Králové.
 Kolik trenérů nyní působí u mladší přípravky?
Celkem šest. Dva trenéři jsou u předpřípravky, dva u ročníku 
2007 a dva také u 2008.

PAVEL SÝKORA 
(*19. března 1957 v Teplicích v Čechách)
Rodinný stav: ženatý, dcera. Hráčská kariéra: Teplice v Če-
chách, Krupka (mládežnické kategorie). Trenérská kariéra: 
Dobruška/Opočno (od roku 1993), trenér okresních výběrů 
ročníku 1989 a 1997. Největší úspěchy: Vždy fakt, když hráči 
u fotbalu vydrží až do dospělé kategorie.

j A k  s I  u ž Í t  Z Á b A V u  s  H A s I č I

Víte, jak vypadají super prázdniny z pohledu dítěte? Já si to ještě 
pamatuji: nejlépe bez dozoru rodičů, nikdo mne neotravujte s pra-
cí, ještě mi zařiďte nějakou srandu a ne abyste mne hnali večer brzo 
spát! V dnešní době k tomu ještě nejlépe dobrou Wifi síť. Přesně 
tak se snažíme vyhovět našim hasičským dětem a chceme, aby si 
pětidenní soustředění užily co nejlépe. Jediné, v čem jim nevyho-
víme, je internet. Sezení u tabletů a mobilů nekoresponduje s naší 
představou zábavy. Takže soutěže, hry a blbosti, a to nejen ve dne. 
 Letos jsme na soustředění hasičů měli celkem 19 dětí, takže 
rekord a pro mne trochu obava, jak zvládnu všem těm hladovým 
krkům uvařit. Ale musím se pochválit, zvládla jsem to, však jsem 
měla šikovné pomocníky. Nejmladšímu z dětí bylo 5,5 let a měli 
jsme s sebou několik předškoláků. S pýchou musím pochválit naše 
starší děti, že se o ty malé krásně starají a pomáhají jim se vším, co 
je potřeba. 

 Večerní pohoda u ohýnku, kytara, smích a buřty – to je paráda. 
Kdo nezažil, nepochopí. V noci jsme hledali Sněhurku a sedm tr-
paslíků, to byl mazec. Ráno jsme našli Sněhurku spící pod širým 
nebem, jak krásně „řeže dříví“ – Věrko promiň. Závěrečnou noc 
jsme spali pod širákem všichni, i ti malí. Ale stačí potom doma sly-
šet, jak se už děti těší na další rok, a to vás zahřeje u srdce. Zase se 
to povedlo!  Katka Vošlajerová, SDH Čánka

Z A č Á t k Y  H o k e j e  V  o p o č n Ě  V I

Jan Bahník je dalším z řady hokejistů, 
kteří byli u zrodu opočenského hokeje. 
Honza je známým architektem, velmi ci-
tově navázaným na Opočno. O jeho práci 
a životě byl na jaře zveřejněn rozhovor  
s I. Kašparem v Knihovničce Opočenských 
novin. V něm se zmínil o své sportovní drá-
ze, kterou bych dnes chtěl více přiblížit.  
Navštívil jsem jej v jeho přívětivém domku 
v Očelicích, kde žije se svou manželkou.

 Honzo, vím, že patříš mezi obojživelné sportovce, hrál jsi 
fotbal i hokej. Protože tyto rozhovory, které vedu  s dosud ži-
jícími pamětníky začátků hokeje v Opočně, by se měly právě 
tomuto sportu věnovat, tak moje první otázka  zní: kde jsi za-
čal s hokejem?
Já jsem rodákem z Třebechovic a tam byl hokej zakořeněn již 
před válkou i během ní. Dokonce tu byla tři hokejová mužstva. 

 foto: autorka
Trenér Pavel Sýkora (úplně vlevo) se svými malými svěřenci.  
 foto: www.fotbalfoto.cz
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Uzávěrka příštího čísla 19. 9. 2016 v 15 hodin — Vyjde 30. 9. 2016
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Sokol, DTJ a SK. Bruslit jsem začal na jezerech, která se v okolí 
Třebechovic vytvořila při vylití řeky Orlice. Vzpomínám, že jsme 
za války jako kluci jezdili na bruslích až do Blešna. Ta jednotlivá 
jezera si vždy přivlastnili kluci, kteří bydleli blízko nich, a tak do-
cházelo i k hokejovým kláním mezi různými partami, rozdělené 
na pecírky.
 Je asi zbytečné se ptát, na jakých bruslích jste jezdili?
Samozřejmě, že první byly šlajfky, někteří už ale bruslili i na 
džeksnách.  Já jsem měl tzv. columbusky, to byly větší šlajfky 
s velkým obloukem vpředu a na nich se výborně jezdilo. Hokejky 
nám vyráběl pan Vokoun, byly to tzv. samorostky. Pan Vokoun 
byl velice zručný truhlář, který vypomáhal s údržbou Třebecho-
vického betléma a uměl báječné hokejky. 

 Hrál se v Třebechovicích mládežnický hokej?
Organizovaný hokej hráli jen dospělí. Jak jsem se již zmínil, 
v Třebechovicích hrála tři mužstva, a tak jsme chodili na zápa-
sy a okukovali umění našich starších kolegů. Do Třebechovic 
po válce zavítala i Sparta Praha se Zábrodským, Konopáskem 
a Roziňákem a to bylo pro nás, kluky, pokoukání. Já jsem hrával 
hokej se svým kamarádem Zdeňkem Uhlířem, který to dotáhl až 
do Hradce Králové, kde patřil léta k velkým oporám.
 Pak už v roce 1947 vedly tvoje kroky do Opočna?
Naše rodina se nastěhovala na opočenské nádraží, před kterým 
byla veliká louka, kterou jsme vždy na zimu zaplavili a na ní se 
zdokonalovali v bruslení. Já můžu říci, že jsem byl výborný brus-
lař, nescházela mně rychlost ani obratnost. Hokej v Opočně teh-
dy hráli dorostenci, kteří byli vesměs o pět i více let starší. Později 
se však hráči rozprchli a dorostenecké mužstvo zaniklo. V roce 
1953 přišli hráči Klouček a Šanovec s nápadem založit v Opočně 
hokejové mužstvo mužů. Podporu našli u MVDr. Jelínka, a tak 
vzniklo první hokejové mužstvo. Na jednom bruslení mě oslovil 
Jan Falta, elektromontér, který byl vyhlášeným bruslařem, a do-
poručil mě Láďovi Šanovcovi do vznikajícího mužstva. Ten mě 
pozval na trénink, pochválil moje bruslení i techniku, a tak jsem 
se stal součástí nového hokejového týmu. Chodil jsem z nádraží 
pěšky ustrojen v hokejové výzbroji s bruslemi přes rameno. Na 
tréninky i na zápasy. Ty končily většinou kolem desáté večerní. 
Maminka čekala doma s teplým čajem a nějakým malým paml-
skem. Když jsem si prohlédl na zimním stadionu šatny hráčů, 
vzpomněl jsem si na tu starou, zelenou boudu, která stála na rohu 
kluziště.  Ta sloužila jako ohřívárna. Tam jsme si nazuli brusle 
a hurá na led. Já jsem nehrál a netrénoval na umělých ledových 

plochách, protože ty se začaly budovat v sedmdesátých letech 
a to už jsem hokej nehrál. Zažíval jsem ty kruté zimy, kdy teplo-
měr ukazoval  vysoko nad 20 st. Omrzlé tváře a uši jsme mívali 
několikrát za zimu. To se pak muselo čekat, nejlépe v hospůdce, 
až omrzliny ustoupí. Někdy to trvalo dost dlouho!
 Zajímalo by mě, jestli už jste tenkrát trénovali taktiku a na-
cvičovali nějaké akce?
Zpočátku vůbec ne. Až když přišel z Bohuslavic Pepík Černík, 
který byl, podle mého názoru, nejlepším hráčem a bruslařem 
v mužstvu. Ten nás učil jakési taktice, rozestavení na hřišti, 
bránění apod. Postavil obrany, kde hrál Mirek Škobis s Karlem 
Kloučkem a Jarda Debelka s Jirkou Schejbalem. Já hrával v útoku 
s Pepou Černíkem a Mirkem Drahorádem. Druhý útok pak Bar-
toň, Novák a Šanovec. Nejprve jsme hrávali po okolí přátelská 
utkání s Dobruškou, Byzhradcem, Českým Meziříčím a jinými 
venkovskými mužstvy. Potom se vytvořila jakási „B“ třída a za-
čalo se hrát soutěžně. Já jsem však tehdy studoval v Praze, a tak 
jsem neměl čas trénovat, ani hrát, zvláště ve zkouškovém obdo-
bí, a tak jsem hokeje zanechal. Jsem ale rád, že jsem byl součástí 
vznikajícího ledního hokeje v Opočně. Hrál jsem tady od roku 
1953 do roku 1961. 
 Chvíli jsme si povídali o jeho kariéře fotbalové, kde vystřídal 
mužstva Třebechovic, Opočna a Přepych. Protože naše roz-
hovory jsou směrovány k oslavám sedmdesátin opočenského 
hokeje, tak se u nich nebudeme zastavovat. Přeci jen je tu 
jedno téma, které se váže k stávajícím sportovištím. Jaká tam 
byla tvoje stopa?
Za mého působení ve Stavoprojektu Hradec Králové za mnou 
přišel Láďa Černík s prosbou, že by potřeboval vypracování 
územních podkladů pro výstavbu zimního stadionu a fotbalo-
vých hřišť. Zašli jsme spolu na vedení ateliéru a přesvědčili  jej, že 
bych tu studii vypracoval nadkapacitně, protože jsem v té době 
byl hodně pracovně vytížený. Věř mi, že kdyby to nebylo pro mé 
milované Opočno, určitě bych to odmítl. Vypracoval jsem územ-
ní plán, který sloužil jako podklad k územnímu rozhodnutí vý-
stavby obou objektů včetně parkoviště a přilehlých komunikací 
a dopravní obslužnosti.
 Honzo, dovol, abych ti poděkoval za rozhovor, za vše, co jsi pro 
Opočno, které, jak říkáš, miluješ, udělal nejen jako architekt, ale 
i jako sportovec a popřál ti do dalších let pevné zdraví a štěstí. Sou-
kromě pak ještě mnoho společných chvilek nad sobotní dopolední 
kávou „Na podloubí“.                                                                                (-ča)

ř á d k o v á  i n z e r c e  —

– Dobře zaplatím za veškeré starožitnosti, obrazy, hodiny, ka-
pesní a náramkové hodinky, nábytek, sochy, fotoaparáty, hous-
le, hračky, knihy, pohledy, mince, pivní lahve, sklo, porcelán 
a jiné. Po tel. dohodě vás navštívím, učiním nabídku a v případě 
spokojenosti zboží odkoupím. Poradenství i návštěva je vždy 
zdarma, platba hotově. Tel.: 605 254 511.

Jan Bahník je na společné fotografii ten první zleva stojící. 
 foto: archiv autora
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PROČ SE PŘEREGISTROVAT K ZPŠ?

ZPŠ byla v letošním roce na základě hod-
nocení ředitelů nemocnic opět vyhlášena 
nejlepší zaměstnaneckou pojišťovnou a je 
rovněž známá individuálním přístupem ke 
svým pojištěncům a podporou preventiv-
ních programů. 

Pojištěnci, kteří se zaregistrují do 
30. 9. 2016 se stanou pojištěnci ZPŠ již od 
1. 1. 2017 a mohou tak využívat veškeré 
výhody , které budou podobné jako v le-
tošním roce.

Moderní léčebné metody
až 1 000 Kč na úhradu nových moderních 
léčebných metod – plánovaných zákroků, 
které nejsou hrazeny z prostředků veřejné-
ho zdravotního pojištění a jsou pro pojiš-
těnce šetrnější.

Uvedený příspěvek se týká např. i těchto 
zákroků a vyšetření: 

 endoskopická operace karpálního tunelu 
ruky

 vyšetření očí na OCT (při onemocnění sít-
nice, zeleném zákalu, diabetické retinopa-
tii  atd.)

 radiofrekvenční operace žil dolních kon-
četin

 fyzioterapeutický výkon – rázová vlna

ZPŠ příspěvek pojištěnci poskytne po před-
ložení lékařské zprávy a originálního dokladu 
o zaplacení.

Očkování
 až 400 Kč chřipka (do 65 let)
 až 400 Kč klíšťová encefalitida
 až 800 Kč hepatitida A+B
 až 800 Kč meningokok B (do 5 let)
 až 400 Kč meningokok C
 až 1 000 Kč rotavirové infekce 

(kojenci do 1 roku)
 až 4 000 Kč HPV infekce (12 – 18 let) 

– netýká se pojištěnců, u kterých je oč-
kování hrazené z veřejného zdravotního 
pojištění

 až 800 Kč HPV infekce (ženy do 45 let) 
– očkování pro ženy, u kterých bylo za-
hájeno očkování po konizaci děložního 
čípku pro prekancerózu

 až 800 Kč balíček ostatních očkování

Dárci krve
 až 600 Kč pro bezpříspěvkové dárce 

krve
 až 3 000 Kč pro držitele Zlatého kříže
 až 10 000 Kč na ozdravný pobyt v ČR 

pro aktivní dárce kostní dřeně

Žáci a studenti (6-20 let)
 až 300 Kč na sportovní a pohybové 

aktivity a prevenci úrazů, preventivní pro-
hlídky sportovců či studentů pro studium 
do zahraničí

Senioři 65+
 až 300 Kč na sportovní a pohybové ak-

tivity a prevenci úrazů

Těhotné, maminky 
a novorozenci
 až 1 000 Kč a kufřík v hodnotě 

1 200 Kč pro maminku a novorozence
 až 500 Kč pro těhotné

Příspěvek na fi xní rovnátka  
(do 18 let)
 až 800 Kč na fi xní rovnátka na každou 

čelist

Restarace a penzioni Slunný Dvůr v Dobrušce–Pulicích přijme: 
— SERVÍRKU/ČÍŠNÍKA na plný úvazek. 
Dobré platové podmínky. Přespání možné dohodou. 
Nástup možný ihned.
— VÝPOMOC DO KUCHYNĚ na plný úvazek/dohodu 
o provedení práce. Možnost i pro dvě osoby v důchodu 
(dělená směna). Nástup možný 
1. 10. 2016 (případně dohodou).
Kontakt: 608 969 795, 
info@slunnydvur.com

kuRZY AnGLIčtInY 
V DobRuŠce od září 2016

• Kurzovné 1.850 Kč za celé pololetí bez ohledu na počet lidí 
v kurzu (46 Kč za jednu vyučovací hodinu včetně veškerého 

jazykového servisu).
• Studium probíhá v přátelské a pohodové atmosféře a bude 

Vás to s námi bavit.
• Rádi bychom Vás ujistili, že správným vyučovacím přístu-

pem, přiměřenou pílí a vytrvalostí se anglicky skutečně velmi 
dobře naučí každý. 

• Budeme se na Vás těšit
Jazykové centrum anglického jazyka

tel.: 736 414 549, 494 532 102, www.jcaj.cz

Hledáte řešení jak získat dotaci na 
Váš rodinný dům?

Chystáte se zateplovat fasádu, 
střechu či měnit okna?

Chcete získat zpět 
až 50% svých investic? 

Zaregistrujte svou nezávaznou poptávku na webu

www.moje-uspora.cz
Zadejte při registraci partnerský kód 
a získáte dotační poradenství ZDARMA.

Jakékoliv další informace žádejte na 
800 100 638 nebo obchod@cs-as.cz

D
OT
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E 

N
A 

DŮ
M

Máme pro Vás smluvní garanci 
získání dotací s nabídkou na míru 

Vašich potřeb.

03AAD

inzerce

INZERUJTE U NÁS
tic@opocno.cz, 494 668 111
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pro Královéhradecký kraj

Petr Sadovský
místostarosta  

Dobrušky

Vážení občané Opočna,
není jednoduché začít měnit věci k lepšímu. Sami jsme se o tom 
přesvědčili. Je snadné zůstat sedět doma, ale pokud Vám není 
osud naší země a  Královéhradeckého kraje lhostejný, přijďte 
k  volbám 7.-8. října. Jako občan Královéhradeckého kraje jsem 
pyšný na přírodu a památky. Už ale nejsem vůbec pyšný na naše 
silnice a nemocnice. K tomu, aby se nám všem v kraji dobře žilo, 
potřebujeme jasné a  transparentní řízení kraje, efektivní naklá-
dání s  financemi a  především neříkat ,,ono to nejde“. Není to 
pravda! Vždycky to nějak jde. Opočno trápí absence obchva-
tu a stav místních komunikací nebo nedostatek dětských hřišť.  
Pokud uspějeme ve volbách, mohu Vám zaručit, že se za pomoci  
Kláry Dostálové pokusíme získat dotace až do výše 50 % na opra-
vu místních komunikací a dotáhneme výstavbu obchvatu. Město 
přestanou sužovat stovky projíždějících aut a před Vašimi okny 
už nebudou tankodromy, ale silnice, po kterých se dá jezdit a děti 
budou mít kde trávit volný čas. Přestaňme čekat, že nám modré 
z  nebe spadne samo. Víme, co chceme a  jak toho dosáhnout. 
Nabízíme Vám vizi kraje, který šlape. 

Doprava
„Zrychlíme stavbu obchvatů a D11 i R35. 

Na stavbách se bude pracovat 7 dní 

v týdnu a 365 dní v roce 

Zdravotnictví
„Zachováme krajskou nemocnici  

v každém okrese“

Bezpečnost
„Ne lidem, kteří nechtějí  

dodržovat pravidla naší země“

Sociální oblast
„Posílíme domácí sociální péči 

a zapojíme seniory do života“

Životní prostředí
„Podpoříme zadržitelnost 

vody v krajině a zajistíme 

dotace na barely 

na srážkovou vodu pro 

obyčejné lidi“

pro Královéhradecký kraj

Doprava
„Zrychlíme stavbu obchvatů a D11 i R35. 

Na stavbách se bude pracovat 7 dní 

v týdnu a 365 dní v roce 

Zdravotnictví
„Zachováme krajskou nemocnici 

v každém okrese“

Bezpečnost
„Ne lidem, kteří nechtějí 

dodržovat pravidla naší země“

Sociální oblast
„Posílíme domácí sociální péči 

a zapojíme seniory do života“

Životní prostředí
„Podpoříme zadržitelnost 

vody v krajině a zajistíme 

dotace na barely 

na srážkovou vodu pro 

obyčejné lidi“

Andrej
Babiš

inzerce
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Elkov 51. Velká cena  
města Hradec Králové
Čtvrtek 8. září 2016

Ulrichovo náměstí

Mezinárodní cyklistické kritérium 
profesionálů a závody pro děti 
a hobby cyklisty s podporou města 
Hradec Králové.

East Bohemia Tour
9.−10. září 2016

Etapový cyklistický závod série UCI 
Europe Tour po Královéhradeckém 
kraji

pátek 9. září − Lázně Bělohrad−Trutnov 
sobota 10. září − Opočno

Grand Prix  
Královéhradeckého 
kraje
Sobota 10. září 2016
Opočno pod Orlickými horami

Amatérský silniční HOBBY maraton
přes Orlické hory na 108 km

Aaa

www.ebtour.cz


